
CONSILIUL JUDETEAN VALCEA

PROCES.VERBAL
incheiat la gedin[a extraordinari a Consiliului Judelean Vilcea din

data de 10 noiembrie 2008. ora 1000 
'

Dl.Cilea - Doamnelor 9i domnilor consilieri jude(eni, stimati invitati,
bund ziua 9i bine ali venit la gedinta ordinard a Consiliului Judetean
V6lcea, convocatd astdzi 10 noiembrie 2008, ora 10,00 prin Dispozitia
Pregedintelui Consiliului Judelean V6lcea nr.495 din 6 noiembrie 2008.
Sunt prezenli 32 consilieri judeleni, absenteazd domnul consilier
Dumitrescu Adrian care, am inteles cd intArzie un sfert de ord, dec'
Consiliul judelean este legal intrunit. La gedinti participd, de asemenea,
reprezentantul Direc{iei Generale a Finantelor Publice VAlcea, conducitor
ai unor societdli comerciale, conducitori ai instituliilor 9i serviciilor publice
de sub autoritatea Consiliului Judelean V6lcea, funclionari din cadrul
aparatului de specialitate al Consiliuluijudetean gi reprezentanli ai presei.
Inainte de a trece la discutarea materialelor de pe ordinea de zi, vd fac
cunoscut faptul ci la gedinla noastrd participd 9i domnul colonel Mate
C6lin, Pregedintele Organizaliei ,,Cultul Eroilor" - Fil iala V6lcea.
Participarea dumnealui este legati de cea de-a 90-a aniversare a Mari
Uniri de la Alba lulia din data de 1 Decembrie 19'18. Cu aceastd ocazie.
domnul colonel Matei C6lin va inmAna diplome aniversare tuturor
consilierilor judeleni. i i dau cuv6ntul domnului colonel, Matei C5lin.

Dl.col.Matei Cdlin - Vi mul(umesc din suflet gi, mi bucur foarte mult
cd azi am fost invitat intr-o asemenea sald care trebuia de mult se arate
a9a! Sunt onorat si cunosc personal pe toli consilierii judeteni 9i vreau sd
le mullumesc din suflet tuturor, indiferent de culoare politici, pentru faptu
ci atunci cAnd aud de ,,Cultul Eroilor",- organizalie nonguvernamentald,
nonprofit gi nonpolitic, care are structuri organizatoricd in tot judelul, sunt
aldturi de noi sd putem face ceva pentru eroii nemului romAnesc Ai pentru
cultivarea acestui spirit. Anul acesta noud ne-a venit, pe fard gi, nu
intimpldtor, sarcina si sdrbdtorim in cadru festiv, inaintea gedin{elor
respective, fdri tentd politicd, aceastd zi mdreald, pentru care toli suntem
azi prezenfi. Anul acesta, la 1 Decembrie 1918, poporul nostru romAnesc,



toti care simt, gdndesc ai vorbesc romAnegte, aniverseazd cu indltitoare
cinstire - 90 de ani de la Marea Unire de la Alba lulia, cel mai insemnat
eveniment din istoria natiunii romdne din toate timpurile, triumful idealurilor
de milenii a romdnilor, al spiritului de dreptate, al principiului
autodetermindrii na{ionale 9i spiritualitdfii. 1 Decembrie pentru romdni nu
este numai sdrbdtoarea nafionald, ci 9i dovada cea mai convingdtoare ci
in anul 1918 - in condili i interne gi interna[ionale complexe 9i foarte
dificile, prin jertfa tuturor rominilor 9i, in mod deosebit a armatei, s-a putut
infdptui un ideal pentru care multe genera{ii au suferit 9i au luptat,
pdstrdnd speranta lor, moment in care neamul nostru s-a contopit intr-un
imens guvoi de bucurie intre hotarele patriei stribune. Astfel, hotdr6rile de
unire au fost luate de adunirile nalionale reprezentative in numele
populaliei din provinciile respective: Sfatul Jdrii din Basarabia (27 marlie
1918), Congresul General al Bucovinei (2 noiembrie 1g18), Marea
Adunare Nalionald de la Alba lulia (1 Decembrie 1918) - care a decretat
unirea rominilor din Transilvania, Banat, lara RomAneasci 9i teritorii le
locuite de ei cu RomAnia. Unirea de la 1 Decembrie 1918, a fost rodul
dezvoltdrii firegti a na{iunii romAne, dar gi efectul unor demersuri complexe
de naturd politicd, diplomaticd 9i militard, Rezolulia votati atunci la Alba
lulia, cu entuziasm de Adunarea Constituantd 9i aprobati prin aclamatii le
tuturor participanlilor, proclamd solemn unirea cu Rom6nia a tuturor tdrilor
romAnegti de peste munfi. infiptuirea Statului Nalional Unitar Rom6n nu a
fost un rezultat al int6mpldrilor conjucturale ori al inlelegerilor la masa
tratativelor, cum se incearcd sd se demonstreze de cdtre unii istorici
rduvoitori, Conferinta de la Paris a consemnat gi recunoscut o situalie de
fapt, rezultati din lupta pentru drepturile noastre nalionale 9i vointa
intregului popor romdn. lati de ce ne este scumpd aceasti sdrbitoare,
acest nume, ALBA lULlA, in rostirea cdruia inima fiecdrui rom6n tresaltd
de bucurie, iar g6ndul prinde aripi 9i aleargd cdtre aceasti mAndrd cetate
a Ardealului de unde mai inainte cu aproape patru secole, prin intrarea
triumfald, Mihai Viteazul trimisese genera[iilor viitoare mesajul de unitate gr
iubire a romdnilor din cele trei principate. Acolo, la Alba lulia, in ziua de 1
Decembrie 1918, in glorioasa cetate, unde se mai aud glasurile lui Mihai gi
Horea, s-a decis prin voinla tuturor romdnilor UNIREA CEA MARE, doritd
gi agteptatd de toti cei care vorbesc aceegi limbd, dovedindu-se cele ce
spune Nicolae lorga, cd ,,nimic nu poate impiedica o natie de a se intoarce
la unitate ei primordiald gi necesard". Un rol deosebit de important in
infdptuirea Uniri i de la 1 Decembrie 1918, l-a avut armata romAnd, prin
intrarea in rdzboi aldturi de Antanta (la data de 15 august 1916) cu scopul
declarat de unire a tuturor teritoriilor iom6negti aflate sub dominatie
strdind. in numele Marii Uniri au fost duse crAncenele bitdli i din anii 1916
- 1918, dintre care au intrat in istorie 9i legendd cele de la Mdrdgti,
Mdrdgegti gi Oituz (1917). Ecoul lor a fost inviordtor, puternic, deasupra
populatiei noastre. luliu Maniu aprecia cd pe frontul Primului Rdzboi
Mondial, {dranii, care formau majoritatea armatei,,,s-au fertfit cu sutele de
mii pentru ca, dezrobind pe ardeleni, sd se dezrobeascd Si ei". Dacd



armata romAni nu ar fi un cordon de baionete in jurul reprezentantilor
indrituil i ai na[iei, dugmanii nu le-ar fi ingdduit si se pronunle asupra
unitdli i nafionale. Pe jertja 9i suferinfa din anii 1916 - 1918, s-a implinit
idealul Marii Uniri. Nu trebuie uitat nici rolul Bisericii Ortodoxe Rom6ne,
care 9i-a ,,impletit" istoria cu cea a poporului romAn, aduc6nd o contribulie
esenliald la indeplinirea idealului de Unire, pe care, pentru scurtd vreme,
l-a realizat Mihai Viteazul la Alba lulia. Aniversarea a g0 de ani de la acest
1 Decembrie, eveniment istoric crucial, este o sirbdtoare indl{dtoare a
gAndului gi a sufletului pentru intregul nostru popor 9i, in acelagi timp, un
pribj de manifestare a gratitudinii pe care noi, generatiile de azi, o datordm
tuturor celor a cdror trudi, sudoare 9i s6nge sunt topite in temelia
edificiului nafional Romdnia Mare. Aceasta reprezinti ziua unitdtii
nalionale, ziua reconcilierii 9i ziua c6nd se cuvine si sldvim eroii care, pe
c6mpul de lupt6, s-au jertfit pentru intregire na(ionald. Este ziua sacrd in
care ar trebui sd uitim toate nein(elegerile, patimile 9i disputele gi sd
reinvdfdm sd ne mindrim cu faptul ci suntem romdni. Cea mai inalti
cinstire adusi inaintagilor, edificatorilor Marii Uniri, este azi apirarea pe
toate ciile a uniti{ii, independenlei gi suveranitdtii statului nostru, a limbii
9i credintei strdbune. Se reddm cuvintelor
,,PATRIOTISM", demnitatea 9i valoarea de simbol

sacre
fatd de

,,PATRIE" 9i
care nu s-ar fi

putut realiza nimic in istoria noastr6! Vd multumesc!
Dl.Cilea - i i mullumesc domnului colonel, Matei Cdlin pentru

activitatea desfdgurati in calitate de Pregedinte al Organizaliei ,,Cultul
Eroilor" - Filiala VAlcea gi pentru pasiunea pe care o depune in aceastd
munci. De asemenea, i i mullumim foarte mult 9i pentru diplomele pe care
ni le-a inmAnat gi, in continuare, cred cd sunteli de acord si avem o
colaborare foarte buni cu aceastd organizalie!

Dl.col.Matei Cdlin - Vd mullumesc ai suces in activitatel
Dl.Ciba - Stimali colegi, pe ordinea de zi au fost inscrise 2 proiecte

de hotdr6ri: 1. Proiect de hotdrdre privind repartizarea pe unitdli
administrativ - teitoriale a sumelor defalcate din taxa pe valoarea
addugatd, destinate finanldii cheltuielilor pivind drumurile judetene gi
comunale, pe anul 2008; 2. Proiect de hotdrdre privind rectificarea:
bugetului propriu al judelului Vdlcea, bugetului $colii Populare de Afte gi
Meserii Rdmnicu Vdlcea, Programului lucrdilor de intrelinere gi reparatii
drumui jude(ene gi a veniturilor gi cheltuielilor eviden(iate in afara
bugetului local, pe anul 2008. Daci sunt observa{ii asupra ordinii de zi
prezentate? Dacd nu, supun la vot ordinea de zi. Cine este pentru?
Cineva impotrivi? - Nu. Se abline cineva? - Nu.

In urma votului, se aprobd in unanimitate ordinea de zi.

Dl.Cilea - inainte de a trece la discutarea materialelor de pe ordinea
de zi, vd fac cunoscut cd, potrivit prevederilor art.46, alin.(1) din Legea
administraliei publice locale, nr.21512001, republicati, cu modificdrile gi
completdrile ulterioare, 9i art.77 din Legea privind Statutul alegilor locali,
nr.393/2004, cu modificdrile 9i completdrile ulterioare, consilierul judelean



nu poate lua parte la deliberarea 9i adoptarea de hotdr6ri dacd, fie
personal, fie prin so!, solie, afini sau rude p6ni la gradul al patrulea
inclusiv, are un interes patrimonial, respectiv are un interes personal in
problema supusd dezbaterii.

PUNCTUL 1
Proiect de hotdrdre privind repartizarea pe unitdli administrativ -

teritoriale a sumelor defalcate din taxa pe valoarea addugatd,
destinate finanldrii cheltuielilor privind drumurile judelene 9f
comunale, pe anul 2008

Dl.Cilea - La acest proiect de hotdrAre propunem repartizarea sumei
de 20.000 mii lei Judelului VAlcea pentru finanlarea cheltuieli lor privind
drumurile judelene 9i comunale din care: 8.000,0 mii lei pentru drumuri
comunale 9i 12.000,0 mii lei pentru drumuri judelene. Refeaua de drumuri
clasate a jude(ului VAlcea, conform Hotirdrii Guvernului nr.540/2000
privind aprobarea incadrdrii in categorii functionale a drumurilor publice, cu
modificdrile 9i completirile ulterioare, insumeazd 2.254,85 km, din care:
drumuri de interes national, in lungime totald de 522,4 km - 23,2%,
drumuri de interes judetean, in lungime totalS de 967,4 km - 42,9% gi
drumuri comunale, in lungime totald de 765,05 km - 33,9%. Aparatul de
specialitate din cadrul Direcliei Tehnice, impreund cu administratorul relelei
de drumuri 9i poduri jude[ene - Regia Autonomi Judeteand de Drumuri qi
Poduri V6lcea, in urma expertizdrii pe care a efectuat-o in teritoriu, propun
ca, din suma totalS de 20.000 mii lei, alocatd judelului prin Hotdr6rea
Guvernului nr.132512008, 8.000 mii lei, reprezentAnd 40o/o din total, sd fie
aloca(i f inan(drii cheltuielibr privind drumurile comunale, iar 12.000 mii le,,
reprezentAnd 60%, sd fie aloca[i finanldrii cheltuielilor privind drumurile
jude[ene. La repartizarea sumei de 20.000 mii lei pe drumurile judelene gi
comunale s-au avut in vedere urmdtoarele:
1. starea tehnici actuald a relelei de drumuri judelene, a cdror siguran[d

in exploatare impune realizarea unor lucriri urgente de intre(inere
curenti 9i periodici;

2. asigurarea condiliilor normale de circulalie a mijloacelor de transport
auto in comun de cSlitori, cAt 9i pentru restul utilizatorilor acestor
drumuri;

3. intrelinerea 9i repararea acelor drumuri, care in condiliile atmosferice
din sezonul de timp friguros se puteau degrada 9i mai mult, existAnd
riscu I inchiderii circulatiei;

4. continuarea unor lucrdri incepute, in special la drumurile comunale,
care in condiliile intreruperii ar necesita, la reluarea acestora, cheltuieli
suplimentare, in special determinate de perioada de timp friguros care
urmeazd;

5. asigurarea unei legdturi mai fluente intre comunit5lile locale;
6. finalizarea sau inceperea unor lucrdri de construclii noi de poduri pentru

asigurarea accesului populaliei in zonele izolate;



7. asigurarea in completare a fondurilor binegti pentru lucririle previzute
a fi finantate prin alte programe, pentru inceperea procedurilor de
achizitie publicd a lucriri lor.

Menlionim cd, executarea lucrdrilor pe drumurile comunale, va fi realizatd,
dupd cum urmeazd: pentru lucrdrile in continuare, potrivit contractelor de
execulie incheiate 9i pentru lucrdrib noi, constructorii vor fi desemnali in
urma organizdrii procedurilor prevdzute de Ordonanla de Urgenld a
Guvernmului nr.3412006, privind achizitiile publice. Comisiile de specialitate
au avizat favorabil proiectul de hotdrAre. Dacd sunt observafii? Dacd nu,
supun aprobdrii dumneavoastrd proiectul de hotdr6re in forma prezentate

In urma votului, se aprobd cu 23 de voturi pentru gi 10 abtineri
punctul 1 de pe ordinea de zi.

PUNCTUL 2
Proiect de hotdrdre privind rectificarea:

t rectificarea bugetului propriu al judelului Vdlcea,
t bugetului gcolii Populare de Arte 9i Meserii Rdmnicu

Vdlcea,
t Programului lucrdrilor de intretinere gi reparatii drumuri

jude.tene
t veniturilor gi cheltuielilor evidenliate in afara hugetului

local, pe anul 2008
Dl.Cilea - Prin proiectul de hotirAre prezentat se propune ca suma

de 12.000,00 mii lei, cu care se majoreazi sumele defalcate din taxa pe
valoarea adiugatS, si se utilizeze pentru finantarea cheltuielilor privind
drumurile judefene. Prin HotirArea Guvernului nr.1152 din 24 septembrie
2008 privind alocarea unei sume din Fondul de rezervd bugetard la
dispozilia Guvernului, prevdzut in bugetul de stat pe anul 2008, modificatd
prin Hotdrdrea Guvernului nr.1325 din 22 octombrie 2008, s-a aprobat
judelului Vilcea repartizarea sumei de 20.000 mii lei, reprezentdnd sume
defalcate din taxa pe valoarea adiugatd destinate finanlirii cheltuielilor
privind drumurile judetene 9i comunale. Av6nd in vedere c5, din totalul
retelei de drumuri judelene aflate in administrarea Consiliului Judetean
V6lcea, in lungime de 967 ,427 km: 282,00 km (29,20o/o) sunt pietruite gi de
pdmAnt, iar 393,937 km din totalul de 583,501 km cu imbrdcdminte
asfaltic6 (67,60%), au durata de serviciu normali de mult timp expiratd 9i
{in6nd seama de perioada de timp rdmasd pAnd la finele anului 2008 9i pe
baza analizei efectuate asupra stdrii tehnice a re{elei de drumuri judelene,
se propune ca, din suma de 12.000 mii lei destinatd drumurilor judelene, sd
se finanleze urmitoarele activitd{i cuprinse in Nomenclatorul activititilor de
administrare, exploatare, intrelinere 9i reparalii la drumurile publice,
aprobat prin Ordinul Ministrului transporturilor nr. 346 din 15 mai 2000:
1. in cadrul Indicativului 101.1 - intretinerea pe{ii carosabile,

specifici tipului de imbriciminte (strat de rulare) din "Programul

lucrdrilor de intretinere gi repara(ii drumuri 9i poduri judefene", aprobat



prin Hotdr6rea Consiliului Judelean Vilcea nr. 11 din 31 iulie 2008, se
propune:

- la subindicativul 101.1.1 - intrelinerea imbricimintei asfaltice:
suplimentarea fondurilor binegti cu suma de 155.213 lei pentru
realizarea lucririlor de reparalii asfaltice - plombdri, pe o suprafatd de
3400 mp pe drumurile judefene:

/ DJ 643 Limitd judet Olt - Lalogu - Fiuregti - Gdnegti, in
comuna Ldcusteni;

/ DJ 648 Voicegti - Tighina - DN 64, in comuna Voicegti;
r' DJ 6464, Stoenegti - Birbdtegti - Costegti, in comuna

Stoenegti.
- la subindicativul 101.1.5. intrefinerea drumurilor pietruite:

suplimentarea fondurilor binegti cu suma de 63.436 lei pentru
realizarea lucririlor de intrelinere cu material pietros pe o lungime de
2,00 km pe DJ 677 Mddulari - gugani - Limitd jude( Olt, km. 10+000 -
12+999, in comuna $ugani, pentru asigurarea fluenlei circulatiei pe
perioada sezonului rece. Aici este vorba de sectorul acela in pant5,
unde, in sezonul rece maginile nu pot circula daci nu facem aceasti
interventie;

2. ln cadrul Indicativului 105. Covoare bituminoase din "Programul
lucriri lor de intrefinere gi reparali i drumuri 9i poduri judetene",
aprobat prin HotdrArea Consiliului Judelean nr. 11 din 31 iulie 2008: se
propune suplimentarea fondurilor binegti cu suma de 11.481.351 lei
pentru realizarea lucrdrilor de covoare bituminoase pe o lungime de
38,75 km pe drumurile judelene nominalizate la pozil i i le 13-43, din
anexa nr. 3.3 la proiectul de hotirAre prezentat;

- De asemenea, se propune suplimentarea fondurilor binegti cu
suma de 300.000 lei pentru continuarea 9i finalizarea lucrdrii"Consolidare DJ 658 Gura Vdii - Muereasca - MAndstirea
Frdsinei, km 6+200 - 6+300", cuprinsd in Lista de dotiri
independente 9i alte cheltuieli de investiti i pe anul 2008, cu
finanlare pa(iali sau integrald de la buget, aprobatd prin
Hotdr6rea Consiliului Judefean Vilcea nr. 55 din 30 octombrie
2008, datoritd caracterului de urgenld al acestei lucrdrr,
determinat de riscul deteriordrii lucririlor executate p6nd in
prezent (zid de sprijin + refacere platformd drum) gi nefinalizate
datoritd lipsei de fonduri bdnegti.

Av6nd in vedere ci Regia Autonomd ludeleani de Drumuri 9i Poduri
V6lcea indeplinegte calitatea de administrator al intregii relele de drumuri gi
poduri judetene in baza HotdrArii Consiliului Judelean Vilcea nr.106 din 22
decembrie 2000, 9i [inAnd seama cd lucrdrile cuprinse in propuneri sunt de
natura lucririlor de intrelinere curentd 9i periodici, vd propun sd aprobdm
ca executarea lucririlor sd se facd de cdtre Regia Autonomd Judeleand de
Drumuri gi Poduri Vdlcea. Suma de 300,00 mii lei, reprezentAnd lucrdrile
de consolidare pe DJ 658 Gura Viii - Muereasca - Ministirea Frdsinei, km



6+200 - 6+300, se va utiliza prin aplicarea prevederilor Ordonan{ei de
Urgen{5 a Guvernului nr.34/2006, privind achiziliile publice. in afara celor
prezentate au intevenit unele modificdri fati de materialul care vi l-am
prezentat.

1. Propunem modificarea poziliilor kilometrice la drumul din localitatea
Malaia in sensul ci in loc de km.0+000 la 1+000 lucrdrile se vor realiza
pe tronsonul de la km 4+000 la km 5+000, unde starea tehnicd a
drumului este mult mai rea gi, acest lucru a rezultat dupd ce am trimis o
comisie de specialigti la intervenlia cetdtenilor de acolo, dupd ce
comisia anterioard realizase exoertizarea.

2. De asemenea, la Scundu propun modificarea poziliei kilometrice in
sensul c6, in loc de km 15+900 la km 16+900, lucrdrile se vor realiza de
la km.16+400 la km 17+400, unde initial pozil ia kilometricd e fost
identificatd gregit, deci a fost o gregeald.

3. Se propune, de asemenea, modificarea poziliei kilometrice de la DJ 703
M Perigani - Cornet, unde inil ial era de la km 7+800 la km 8+800, sd
executdm portiunea de la km 0+000 la km 1+000.

Acestea au fost cele trei modificdri fa(i de materialul care v-a fost prezentat
inil ial. Se propune, de asemenea alocarea sumei de 30,00 mii lei pentru
proiectul ,,Sistem integrat de gestionare a degeurilor in jude{ul VAlcea" ce
se realizeazd in cadrul Programului PHARE 2005, Coeziune Economici gi
Sociald ,,Schema de Granturi pentru Sectorul Public pentru Pregitire de
Proiecte in Domeniul Protectiei Mediului".

o Rectificarea bugetului de venituri gi cheltuieli al gcolii Populare
de Arte gi Meserii Rimnicu Vdlcea

Se propune majorarea fondului de salarii cu suma de 17,00 mii lei, ca
urmare a majordrii salarii lor personalului bugetar cu 5,5% incepAnd cu luna
octombrie 2008. De asemenea, se propune majorarea cheltuielilor pentru
acordarea tichetelor cadou cu suma de 1,10 mii lei. Fondurile vor fi
asigurate din economiile ce se vor inregistra la efectuarea unor cheltuieli cu
bunuri gi servicii.

o Rectificarea veniturilor 9i cheltuielilor evidenfiate in afara
bugetului local aferente proiectului ,,Sistem integrat de
gestionare a degeurilor in judelul Vilcea", pe anul 2008.

Pentru proiectul ,,Sistem integrat de gestionare a degeurilor in judetul
Vdlcea" au fost aprobate veniturile 9i cheltuielile eviden(iate in afara
bugetului local in sumi de 35,44 mii lei, reprezentAnd partea de cofinantare
din grant. Se propune majorarea veniturilor 9i cheltuielilor cu suma de
23.472 EURO (87,64 mii lei), deoarece in buget se evidenliazd 9i
contribufia beneficiarului inclusiv TVA-ul aferent proiectului gi plata trangei
finale. Comisiile de specialitate au avizat favorabil proiectul de hotirAre, cu
o singuri observalie a Comisiei Juridice care solicitd aparatului tehnic din
Consiliul Judelean V6lcea, sd prezinte in plenul Consiliului Jude{ean,
graficul de lucrdri care urmeazi a fi executate pe drumurile jude(ene.



Acesta a fost 9i intocmit, nu gtiu daci ati 9i intrat in posesia lui, iar dacd nu
o sd-l prezentdm. Dacd sunt observalii la acest material? - Da.

Dl.Vilcu - Domnule pregedinte, stimali colegi, am solicitat in comisie,
si se prezinte in plenul Consiliului Judelean, graficul de lucrdri care
urmeazd a fi executate pe drumurile jude{ene 9i, ne-ati spus, cd el va fi
prezentat colegibr nogtrii consilieri. Repartizim azi o sumi importantd de
bani pentru teritoriu 9i ag vrea si implicim consilierii judeleni in acest vast
program de asfaltare 9i pietruire. Este bine se avem responsabilitdli vis-a-
vis de tot ce se executi in judet, ca sd putem participa 9i noi acolo unde
existd lucrdrile respective, nu sd ne dim cu parearea, ci sd le vedem gi sd
putem sd expunem in Consiliul Judelean care sunt problemele care au
apdrut atunci cAnd ne-am deplasat la fa{a locului. Cred cd am fdcut bine ci
am incredinlat acegti bani Regiei Autonome Judelene de Drumuri gi Poduri
V6lcea, dar cdl5torim in judet gi vedem cd nu intotdeauna lucrdrile
executate sunt de cea mai bund calitate gi, ag recomanda, sd facem cu mai
multd grijd 9i responsabilitate aceste lucriri in teritoriu. Acum au 9i utilaje
performante, nu mai putem spune cd sunt utilajele invechite gi nu putem sd
facem lucriri de bund calitate. De aceea doresc ca 9i colegii nogtri
consilieri sd aibd o responsabilitate, atunci cAnd se vor deplasa in teritoriu
sd vadd aceste lucriri executate.Vd multumesc!

Dl.Cilea - Am inteles 9i vd multumesc foarte mult! Practic, nu este
nicio problemd, pentru cd fati de alte d5!i, am venit cu precizarea localititii
pe raza cdreia se desfdgoard lucrarea respectivi gi, eu cred cd, este foarte
bine aga. Eu nu sunt de acord cu aceastd idee, cd Regia Autonomd
Judeleand de Drumuri gi Poduri V6lcea a executat lucrdri de proasta
calitate. Vreau sd vd spun cd din ceea ce am vizut eu p6n6 acum, 9i am
vdzut aproape fiecare lucrare a Regiei, p6nd acum, sincer, au executat
lucrdri de foarte bund calitate. Acum, dumneavostri probabil c6 aveli
dreptate, 9i cred ci in acest context a(i ridicat problema, ci datoritd
timpului scurt de executare, datoriti factorilor naturali - ploaie, temperaturi
scdzute, etc, vor putea sd se iveascd nigte probleme. Acum, eu a9 dori sd
fim sinceri, o lucrare care o executim acum, fali de luna august sau iulie,
sigur cd suferS ceva din punct de vedere calitativ gi va trebui sd ne
asumdm acest risc. Dar, cind o sd prezinte programul, domnul director
executiv Mierlug o sd vd spuni ce misuri am luat impreund cu Regia,
pentru cd noi nu stdm degeaba gi g6ndim in aga fel incdt sd putem realiza
aceste lucrdri intr-un timp foarte scurt gi de bund calitate. Dacd mai sunt
observa(ii? - Da.

Dl.Buican - Doresc si fac nigte observa(ii nu vis-a-vis de material
neapirat, ci de o anumitd tendin[d. Cu loli i gtim c5, pdni in anul 2004,
infrastructura de transport 9i nu numai, din nordul judelului VAlcea era intr-
o stare impracticabild. PAnd in anul 2004 aproape toate drumurile judetene
din nordul jude(ului erau drumuri de pimAnt sau balastate gi, aproape,
niciun drum comunal nu era asfaltat. impreuni cu dumneavostrd gi cu alti
factori de rispundere, de la Guvern sau din alte institufii, am incercat, din
anul 2004 incoace, sd apropiem aceasti infrastructuri de infrastructura



aflatd in celelalte pdrti ale judetului V6lcea. Observ, acum, o tendinli care
dezavantqazd din nou aceastd zond, care noi dorim s6 fie motorul
turismului vAlcean. De aceea, atrag atenlia, in mod public, colegilor mei gr
mai ales consilierilor judeleni care sunt din zona de nord a judelului, sd nu
facd gregala care s-a fdcut p6nd in anul 2004, respectiv sd acorde, fie gi pe
criterii politice, fonduri in alte zone gi sd neglijeze aceasti zon6 ajude(ului.
Vd multumesc!

Dl.Cilea - Vd mullumesc foarte mult, comnule consilier! Acum, sincer,
vd mirturisesc cd aceleagi afirmalii pot sd le faci gi cei din zona de sud a
jude{ului. Adevdrul este ci s-a fdcut mai pulin in perioada cealaltd, dar si
nu uitdm ci pe fonduri SAPARD s-au executat 9i in acea zond foarte multe
drumuri, ci in repartizarea de azi in niciun caz nu se evidentieazd criteriul
politic in repartizarea fondurilor 9i, cred, cd dacd ar fi fost alt pregedinte al
Consiliului Judelean V6lcea, precis se int6mpla altfel. Acum, am fost foarte
atenli, nu la culoarea politici, ci la criteriile tehnice 9i la elementele tehnice
rezultate in urma expertizdrii fiecdrui drum de cdtre specialigti, nu de cdtre
activigti. Eu consider cd am fdcut o repartizare corectd gi, gtili, am discutat
9i cu dumneavoastre 9i, tot ce am discutat am avut in vedere 9i manifestdm
destul5 intelegere 9i aplecare spre partea tehnici, nu spre partea politicd.
Dacd mai sunt observatii? - Da.

Dl.Bugagd - Domnule pregedinte, domnilor vicepregedinti, domnilor
consilieri judeteni! Avdnd in vedere faptul cd s-a primit aceastd sumd de
bani pentru drumuri judelene gi drumuri comunale,. a fost foarte bine cd,
mdcar, s-a modificat criteriul de folosire al lor, ci dac6 nu se modifica cred
cd era un dezastru. Eu ag vrea sd vd spun dumneavoastrd cdteva
probleme pe care comunitatea din comuna Berisldvegti le are 9i pe care
dumneavostrd le 9ti!i foarte bine, cel pulin domnul pregedinte Cilea, care a
fost la noi de vreo 6-7 ori pentru acel drum judelean DJ 703 G 9i md refer
la acea alunecare de teren dintre judeful V6lcea gi judetul Argeg. Acest
drum judelean, care, noi spunem ci are o importanld deosebitd, este
intrerupt. Eu vreau s5-mi dali un singur rdspuns, domnule pregedinte,
pentru cd a[i primit de la cetilenii din satul Robaia 9i nu numai de la ei, ci gi
de la cei din comuna Berisldvegti. Nu a9 vrea si ajungem in situatia in care
5 autobuze pline cu cetSleni din comuna Berisldvegti, sd vini sd picheteze
Institulia Prefectului - Jude{ul VAlcea, pentru faptul c6 dumneavostrd ati
alocat acegti bani chiar pe criterii politice.

Dl.Cilea - Aceasta este pdrerea dumneavoastrd gi, cred cd, ali fost
adus aici, in mod special, sd ridicali aceastd problemd 9i sd face(i
campanie electorald.

Dl.Bugagd - Azi, m-am uitat pe site-ul Consiliului Judelean V6lcea 9i
am observat cd pentru Berislivegti, care era comund cu prioritate,
dumneavostrd nu ati alocat nicio sumi de bani. Acelagi lucru vreau sd-l
spun 9i pentru DJ 703 G, pentru ci primarul de la Berisldvegti a astupat
gropile existente, lucru pe care nu trebuia s5-l fac5.

Dl.Cilea - Le ficeam dacd aveam bani, domnule primar!



Dl.Bugagd - Nici acum nu suntem pringi cu nimic, domnule
pregedinte, pentru niciun drum.

Dl.Cilea - gtit i de ce nu sunteli pringi? Nu in mod intdmplitor, ci
pentru faptul cd prin Comandamentul Jude{ean pentru Situalii de Urgen(i,
sunteli pringi cu sume de bani 9i eu am informafii, cd aceastd sumd va sosi
pentru aceste lucrdri. Acolo este o lucrare accidentald 9i trebuie suportatd
din fondul de rezervi al Guvernului. S-au ficut materiale cdtre Guvern 9i,
acum, am informalia cd s-ar putea sd se dea sumele de bani aferente. $i,
vreau sd gtie toli consilierii judefeni, cd daci reparlizam acolo o sumd de
bani, suma era extraordinar de mare, pentru ci acolo este o alunecare de
teren 9i eu gtiu cd aceastd problemd nu se rezolvd printr-un dren pe
po(iunea drumului, ci se rezolvd prin lucrdri in tot bazinul de receptie. Dec,,
nu este o neglijentS, este un criteriu foarte corect gi obiectiv de repartizare
a sumelor. Dumneavoastrd nu pute[i sd apreciati, din pozitia in care v6
aflati, acest lucru. A9a cd, vd rog si vd abfineti!

Dl.Bugagd - Atunci, vreau sd vd intreb pe dumneavoastrd, pe DJ 703
G de ce nu se plombeazi gropile existente 9i la Berisldvegti?

Dl.Cilea - O si facem 9i acest lucru, domnule primar!
Dl.Bugagi - Vreau sd vd spun cd 9i la aceaste alunecare de teren

studiul geo l-a pldtit tot primaria.
Dl.Cilea - Ar trebui sd fi l i  multumiti, cd ati primit bani destui in comuna

Berisldvegtil
Dl.Bugagd - Eu nu am primit 9i, dacd am prim.it, am primit pe munca

mea.
Dl.Cilea - Lisali, haideti si vd ardt ce sume de bani ati primit. Vd

mulfumesc! Haideti, cd nu prelungim gedinla pentru ci ati primit
rdspunsurile necesare!

Dl.Bugagi - $i eu vd mullumesc Ai vd agtept in comuna Berisldvegtr,
sd le explicati dumneavoastrd la oameni cum stau lucrurile.

Dl.Popescu Victor - Eu vreau si vd spun ci md duc foarte des in
comuna Berisldvegti 9i, ceea ce a spus domnul primar, este adevirat. Este
un drum aproape impracticabil gi nu a9 vrea sd minimizez importanta
modernizdrii drumurilor din cele 24 de localitdfi. Dar, pentru ci
dumneavoastri spuneali cd banii au fost alocati pe criterii tehnice 9i nu
politice, a9 vrea si vd atrag atenfia cd din cele 24 de localitd(i unde au fost
alocate sume de bani, niciuna nu este condusd de un edil PNL, partidur
care a cAgtigat numdrul cel mai mare de primdrii din judelul V6lcea.

Dl.Cilea - Eu nu am inleles, domnule consilier! Uitali-vd in Anexa 3.3.
Dl.Popescu Victor - Eu nu vorbesc despre Anexa 3.3., ci despre cele

80 de miliarde lei alocate pentru drumurile comunale.
Dl.Cilea - Vi rog sd vi uitali cd multe localitd{i ale PSD nu au primit

bani .
Dl.Popescu Victor - Eu nu voiam sd fie toate, dar din cele 24 de

localit i l i  niciuna nu este condusi de un edil PNL.
Dl.Cilea - Criteriile tehnice au condus cdtre aceastd concluzie.

domnule consilier.
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Dl.Popescu Victor - Fiind o gedinld publici era bine ca reprezentan{ii
mass-media sd gtie acest lucru.

Dl.Cilea - Dacd vreti sd vi spun eu, cele 200 de miliarde lei sunt
obtinute cu efortul meu, cu presiuni fdcute la pregedintele Uniunii Nalionale
a Consili i lor Judelene din RomAnia, domnul Dragnea, ddnsul mi-a prins
aceastd valoare. Ddnsul a mers la domnul ministru David gi ne-a spus ci s-
au alocat judetului Vdlcea 200 miliarde lei din 380 de miliarde lei c6t
cerusem noi. Deci, dacd era suma mai mare, domnule consilier, l ineam
cont de tot ceea ce este in judet, dar vreau sd fili convins cd am luat in
calcul urgen{ele maxime. Dacd mai sunt observatii? - Da.

Dl.Zamfirescu - Nu vreau sd credeti cd este in obiceiul meu sd
jignesc pe cineva, dar rom6nii spun despre aceastd atitudine pe care o au
colegii mei de la PNL,,hoful strigi hotii". Sd nu uitim ci cele doui hotdrAri
care au apirut din fondul de rezewd al Guvernului au discriminat o anumitd
categorie, dar a avantajat, culmea, pe cei care se declard azi nemultumitr.
Cred cd cei care pdnd acum am trecut sub ticere gi am lisat lucrurile sd
curgd mai departe, am avea drept mai mult decAt altii si criticdm astfel de
obiectiuni. Cred ci sunt foarte bine gindite gi, ca atare, si trecem la vot.

Dl.Fdrtat - O micd corespondenld din VAlcea de vest, dac6 imi
permite{i! Vreau sd fiu de acord cu domnul pregedinte Cilea dar, dincolo de
faptul ci cele 7 criterii expuse in motivatia dAnsului sunt credibile, vreau sd
vd spun ci in V6lcea de vest se mai transportd macadam 9i cirbune. 9.,
dacd nordul judefului evident cd are un lider care. se zbate, dacd sudul
judetului meriti de asemenea mai mult, vreau sd vi mullumesc, domnule
pregedinte gi domnilor vicepregedinli, pentru sumele acordate centrului
pentru ci nu se regdsesc pe drumurile de cirbune din zona minierd
Berbegti - Mateegti - Horezu - Slatioara, ci se regdsesc corect 9i, vreau sd
vd mul{umesc in numele locuitorilor comunei Mdlddrdgti 9i oragului Horezu,
pentru cele 8 miliarde lei alocate in ultimele 2luni in aceste zone. Vd
multumesc!

Dl.Ciba - Am dat la mai multe localitdfi acolo! Vd multumesc!
Dl.Comdnescu - Domnule pregedinte, ag vrea si-i reamintesc

domnului consilier Buican, cd in perioada 2000 -2004 drumul judetean de
la C6ineni p6ni la hotarul cu Curtea de Argeg, a fost trecut in categoria
drumuri nationale. Tot in perioada aceea s-au executat 9i lucrdrile care nu
au mai continuat in perioada 2004 - 2008, iar repartizarea gi infrastructura
rutierd, intotdeauna, nu a fost afectatd pe linie politicd gi sumele primite la
nivel de Consiliul judelean au fost repartizate absolut pe criterii tehnice. Vd
mullumescl

Dl.Cilea - Vd mul[umesc foarte mult, domnule pregedinte!
Dl. Fiera - Ca sd evitim pe viitor asemenea discutii care nu sunt

productive, eu, cred, cd actualul Consiliu judelean a iuat o hotdrdre
inteleaptS, aceea de a reface Strategia 9i, eu sper, cd acest lucru si se
facd cu toatd responsabilitatea, in baza unei Strategii reale, si facem un
program care sd prevadd, cu acceptul tuturor participanlilor, o anume
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ierarhizare a lucriri lor in a9a fel incdt si nu mai discutdm la nivelul anilor"50 pe primari gi pe cdpririi. Vd multumesc!
Dl.Ciba - CAnd o sd avem rezultatul unei Strategii coerente gr

complexe pe toate drumurile, legitura drumurilor nafionale cu judelene gi
judefene cu comunale, categoric vom avea alte criterii. Dacd mai sunt
observalii? - Nu. Dacd nu, supun aprobdrii dumneavoastrd proiectul de
hotdrAre in forma prezentatd.

In urma votului, se aprobi cu 23 de voturi pentru 9i 10 abtineri
punctul 2 de pe ordinea de zi.

Dl.Cilea - Doamnelor 9i domnilor consilieri judeleni, stima(i invita[i, vd
multumesc pentru participare!

Se declard gedinla inchisd.

Pentru care, am incheiat prezentul proces-verbal, intr-un exemplar.

P R E 9 E D I N T E ,

lon ciLEA

DCA/DCA/ 1 ex.

SECRETAR AL JUDETULUI,

Constantin DIRINEA
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